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Κοινοβουλευτική Ομάδα ΠΑΣΟΚ - Κίνημα Αλλαγής 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς:  Τον Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας  

ΘΕΜΑ: Θα προκηρυχθεί διαγωνισμός κάλυψης των κενών οργανικών θέσεων 
Αρχιπυροσβεστών; 

Η Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΠΑΣΟΚ – Κινήματος Αλλαγής έχει επανειλημμένως, τόσο 
μέσω κοινοβουλευτικού ελέγχου όσο και με αφορμή τις αποσπασματικές νομοθετικές 
πρωτοβουλίες του Υπουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, καταθέσει τις 
προτάσεις του για την διαχείριση του προσωπικού της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας. Στόχος 
οφείλει να είναι αποτελεσματική κάλυψη των αυξημένων αναγκών για προσωπικό του 
Πυροσβεστικού Σώματος με έμπειρο δυναμικό, τη στιγμή που η συχνότητα και η ένταση των 
φυσικών καταστροφών λόγω της κλιματικής κρίσης δοκιμάζουν τόσο τους πολίτες, το 
περιβάλλον και τις υποδομές, όσο και την επιχειρησιακή ικανότητα της Πυροσβεστικής 
Υπηρεσίας  ολόκληρο το έτος και όχι μόνο κατά τους θερινούς μήνες.  

Ωστόσο ενώ η πολιτική ηγεσία του Υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 
διατείνεται ότι αποτελεί μείζονα προτεραιότητα της η διασφάλιση η επίλυση των όποιων 
ανακυπτόντων προβλημάτων του προσωπικού του Πυροσβεστικού Σώματος, επιδεικνύει 
χαρακτηριστική αβελτηρία για την προκήρυξη διαγωνισμού κάλυψης των κενών οργανικών 
θέσεων Αρχιπυροσβεστών. 

Η τελευταία προκήρυξη για λειτουργία της Σχολής αυτής έγινε το 2007. Επιπλέον, αν και έχει 
ήδη εκδοθεί η αριθ. 40891 οικ. 109.1/08-07-2022 (Β’ 3533) Υπουργική Απόφαση, με την 
οποία καθορίζεται το θεσμικό πλαίσιο για την εισαγωγή και φοίτηση στη Σχολή 
Αρχιπυροσβεστών και προβλέπεται ότι ο Αρχηγός του Π.Σ. εκδίδει ετησίως σχετική 
προκήρυξη, μέχρι και σήμερα δεν έχει υλοποιηθεί καμία ενέργεια προς αυτή την 
κατεύθυνση. 

Σε απάντηση στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου στις 29 Μαρτίου 2024, ο αρμόδιος 
Υφυπουργός ανέφερε ότι βρίσκεται σε εξέλιξη «διαδικασία επεξεργασίας των σχετικών 
νομοθετικών ρυθμίσεων» στο πλαίσιο ενός «στρατηγικού σχεδιασμού μεθοδικής και 
σταδιακής κάλυψης» των αναγκών του Σώματος. 

Ωστόσο, η καθημερινή λειτουργία των πυροσβεστικών υπηρεσιών αποδεικνύει ότι η 
απουσία υπαξιωματικών με ανακριτικές αρμοδιότητες επιβαρύνει τις υπηρεσίες, δημιουργεί 
διοικητικά και επιχειρησιακά κενά, και θέτει εν αμφιβόλω την ταχεία και αξιόπιστη 
διαχείριση κρίσιμων υποθέσεων. Η έλλειψη προκήρυξης λειτουργεί αποτρεπτικά για την 
ανανέωση και αναβάθμιση του Σώματος και παρακωλύει τον ουσιαστικό σχεδιασμό της 
Πολιτικής Προστασίας σε εθνικό επίπεδο. 

Για αυτό άλλωστε με το ψήφισμα της 18ης Ιουνίου 2025  του 27ου τακτικού συνέδριου 
Π.Ο.Ε.Υ.Π.Σ. ζητά την «άμεση προκήρυξη Σχολής Αρχ/στων κατ’ εφαρμογή του άρθρου 39   
ν.4662/2020» επισημαίνοντας ότι «σήμερα δεν υφίσταται ο βαθμός του Αρχιπυροσβέστη  
Παραγωγικής Σχολής, η μεσαία δηλαδή βαθμίδα της ιεραρχίας του πυροσβεστικού 
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προσωπικού, αφού και οι τελευταίοι εναπομείναντες έχουν προαχθεί στο βαθμό του 
Πυρονόμου» και ότι  «λόγω της πρόσφατης ανακατανομής της οργανικής δύναμης του Π.Σ. οι 
κενές θέσεις των Αρχιπυροσβεστών αυξάνονται και ως εκ τούτου επιβάλλεται άμεσα η  
έκδοση προκήρυξης Σχολής Αρχιπυροσβεστών». 

Επειδή η έγκαιρη και ουσιαστική στελέχωση του Πυροσβεστικού Σώματος αποτελεί θεμέλιο 
λίθο της πολιτικής προστασίας και δεν μπορεί να παραπέμπεται επ’ αόριστον σε 
σχεδιασμούς χωρίς αντίκρισμα., ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Για ποιο λόγο δεν έχει εκδοθεί καμία ετήσια προκήρυξη κάλυψης των κενών οργανικών 
θέσεων Αρχιπυροσβεστών, όπως ρητά προβλέπεται βάσει των προβλέψεων στο άρθρου 
39 του ν.4662/2020 και στην 40891 οικ. 109.1/08-07-2022  υπουργική απόφαση του 
2022; 

2. Προτίθεται η πολιτική ηγεσία να προχωρήσει άμεσα στην προκήρυξη διαγωνισμού για 
την εισαγωγή στη Σχολή Αρχιπυροσβεστών; Αν ναι, ποιο είναι το συγκεκριμένο 
χρονοδιάγραμμα; 

3. Ποια είναι η αποτίμηση του Υπουργείου ως προς τις επιχειρησιακές συνέπειες που 
συνεπάγεται η έλλειψη Αρχιπυροσβεστών και υπαξιωματικών με ανακριτικές ιδιότητες; 

4. Προβλέπεται ενίσχυση της Σχολής Αρχιπυροσβεστών σε επίπεδο υποδομών, 
προγραμμάτων σπουδών και προσωπικού στο πλαίσιο του στρατηγικού σχεδιασμού 
που επικαλείται το Υπουργείο; 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος 

 

 

 

Ανδρέας Πουλάς 

 

 




